
                                                                                                  

   

  
   
  

 

Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen ex artikel 36 RvO 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raad  
 
C. Technische vragen (s.v.p. datum commissie- en/of raadsvergadering vermelden) 

 
 

Categorie: A / B / C (doorhalen wat niet van toepassing is) 
 
Onderwerp: Z/20/358447 Zienswijze financiële stukken 
Streekarchivariaat De Liemers en Doesburg (SALD)  
 
Naam en fractie: Tjeerd Boekhorst, Lokaal Belang 

 
 
Inleiding/Aanleiding: 
Omtrent de financiële stukken van Streekarchivariaat De Liemers en Doesburg (SALD) zijn 
enkele technische vragen.  
 
 
Vraag/Vragen: 
 

1. Pagina 7 van de Jaarstukken 2019: “Met ingang van 1 januari 2016 geldt dat ook de 
lokale overheden belastingplichtig zijn voor de vennootschapsbelasting. Dit geldt in 
beginsel ook voor gemeenschappelijke regelingen zoals de gemeenschappelijke regeling 
Streekarchivariaat De Liemers en Doesburg. Gezien de aard van de activiteiten van onze 
gemeenschappelijke regeling achten wij de kans klein dat wij vennootschapsbelasting 
moeten gaan betalen. Als gevolg van voorgaande is in de jaarrekening 2019 geen 
belastinglast uit hoofde van vennootschapsbelasting verantwoord”.  
 
Inmiddels zijn we 4 jaar verder na invoering op 1 januari 2016 van de 
vennootschapsbelastingplicht voor overheidsondernemingen. Voor de 
gemeenschappelijke regeling Streekarchivariaat de Liemers en Doesburg zal nu toch wel 
een uitspraak van de Belastingdienst zijn omtrent vennootschapsbelastingplicht. Waarom 
is hier nog geen zekerheid over te geven? Waarom is dit in de afgelopen 4 jaar niet 
onderzocht dan wel voorgelegd aan de Belastingdienst? 

 
Antwoord: 
De Archiefwet verplicht gemeenten te archiveren en deze archieven in stand te houden. 
De vernootschapsbelastingplicht geeft vrijstelling bij het uitoefenen van een overheidstaak 
wanneer niet in concurrentie wordt getreden met private ondernemingen. Deze vrijstelling 
geldt derhalve voor het SALD maar dat staat niet specifiek in de jaarstukken 2019 
aangegeven. Bij het opstellen van de jaarstukken van dit jaar zal dit duidelijker worden 
weergegeven. 
 



                                                                                                  

   

2. Dit jaar zal een nieuwe gemeenschappelijke regeling SALD worden opgesteld en aan de 
raden van de gemeenten voorgelegd. Daarbij zal worden voorgesteld om over te gaan op 
een aangepaste, meer praktijkgerichte, kostenverdeling. Deze is nu gebaseerd op het 
aantal inwoners en personeelskosten per gemeente terwijl in de praktijk de kosten vooral 
afhankelijk zijn van het aantal meters archief wat door het SALD per gemeente wordt 
beheerd. 
 
Hoeveel meters archief wordt door het SALD in totaal beheerd? En hoeveel meters 
archief wordt door het SALD voor Zevenaar beheerd? Wat is de verwachting wat deze 
wijziging van kostenverdeling doet voor de bijdrage van de gemeente Zevenaar aan  
SALD. 
 
Antwoord: 
Er bestaan nu nog geen compleet overzicht van het aantal meters archief dat het door het 
SALD voor elke deelnemende gemeente wordt beheerd. Bij het voorstel aan het 
algemeen bestuur van het SALD voor een nieuwe gemeenschappelijke regeling zal dit 
uiteraard bekend zijn. Dat zal na de zomer zijn. Nadat het voorstel in het algemeen 
bestuur is besproken zal de nieuwe gemeenschappelijke regeling worden voorgelegd aan 
de deelnemende gemeenteraden. 
 


